
2018年新生輔導營  
Orientation Camp for Freshmen 2018 
本年度聯合書院新生輔導營定於 2018 年 8 月 27 日至 30 日在書院校園舉行，主題為「牽動聯合」。籌委會希望透過

四日三夜的新生輔導營，協助新生認識大學生活和建立網絡，從而加深對書院的了解和凝聚歸屬感，反思大學生的角

色和如何計劃未來的大學生活。查詢請致電 6064 5975 與輔導營籌委會主席鄧家軒同學聯絡。  

The United College Orientation Camp 2018 will be held on the College campus from 27 to 30 August 2018. Through 
the four-day-three-night camp, the Organising Committee aims at helping freshmen to understand university life and 
establish networks, to reflect on the role of university students and to plan for their undergraduate studies. For details 
of the Orientation Camp, please contact Mr Leo K H Tang, Chairman of the College Orientation Camp Organising 
Committee at 6064 5975.  
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「聯合書院義工隊」榮獲社會福利署義務工作金嘉許狀（團體） 

“United College Volunteer Service Team” Received Gold Award for Volunteer Service 
(Organisation) from Social Welfare Department 
本院以「聯合書院義工隊」名義參加社會福利署之「義工運動計劃」，推動及鼓勵書院同學服務社會，多年來均獲嘉

許。聯合書院義工隊於 2017 年積極參與義務工作，服務社會達 1,575 小時，榮獲社會福利署頒授金嘉許狀（團體），

特予表揚。其中獲個人嘉許狀的同學包括：  

金獎 
Gold Awards 

譚芊睿 (內外全科醫學士課程/三) 
TAM Chin-yui (MEDU/3) 

黃佩淋 (社會學/三) 
Ruby P L WONG (SOCI/3) 

黃穎曦 (中醫學/三) 
WONG Wing-hei (BCME/3) 

任美詩 (中醫學/三) 
YAM Mei-sze (BCME/3) 

銀獎 
Silver Awards 

梁嘉欣 (社會學/二) 
Tiffany K Y LEUNG (SOCI/2) 

黃倩彤 (歷史/二) 
WONG Sin-tung (HIST/2) 

銅獎 
Bronze Awards 

鄭德康 (生物化學/三) 
CHENG Tak-hong (BCHE/3) 

吳迪麟 (機械與自動化工程學/四) 
Dick T L NG (MAEG/4) 

黃韋縉 (地理與資源管理學/四) 
WONG Wai-chun (GRMD/4 ) 

黄詠仟 (英國語文硏究及英國語文教育/三) 
WONG Wing-tsin (ELED/3 ) 

The College formed a Volunteer Service Team under the “Volunteer Movement Scheme” of the Social Welfare 
Department, in order to encourage students to serve the community. Over the years, the team has received 
recognition from the Social Welfare Department. The College Volunteer Service Team received a Gold Award 
(Organisation) from the Scheme in 2017, in appreciation of the team’s contribution of 1,575 hours of volunteer 
service to the community. Individual awards are received by the following students: 

本院國際演講會會員演講比賽得獎 
College Toastmaster Received Award in Speech Contest 

書院國際演講會第十三屆會長方曉欣同學（法律/二；左三）於 2018

年 4 月 14 日代表參加國際演講會第 89 區域 H 分區即席演講比賽奪得

冠軍。 

Miss Sarah Punavanichsiri (LAWS/2; left 3
rd

), 13
th
 Session President 

of United College Toastmasters Club (UCTMC), won the Champion 
in the Table Topics Speech Contest of the Toastmasters 
International District 89 Division H on 14 April 2018.  

2018至2019年度國際學術會議津貼計劃及訪問研究學人計劃 
International Conference Grant & Resident Fellow Schemes 2018-2019 
本院現已公開接受 2018 至 2019 年度國際學術會議津貼計劃及訪問研究學人計劃第一輪申請，截止申請日期為 2018

年 7 月 31 日，申請結果將於 8 月下旬公佈。歡迎本院教職員於本院網頁「申請及公佈結果」一欄下載申請表格及計劃

詳情。查詢請致電 3943 8654 或 3943 7771 與本院陸敏兒女士或陳凱燕女士聯絡。 

The first round application for International Conference Grant and Resident Fellow Schemes 2018-2019 is now open 
for submission. The application deadline is 31 July 2018. Results will be announced in late August. Application forms 
and guidelines of the schemes are available at the “Applications and Results” section of the College website. For 
enquiries, please call Ms Amy M Y Luk at 3943 8654, or Ms Cassie H I Chan at 3943 7771. 



書院教職員聯誼會消息 
News from the College Staff Association  

由書院教職員聯誼會舉辦的「參觀香港有機資源

再生中心及雲泉仙館齋宴」於 2018 年 5 月 19 日

舉行，共有二十四位書院教職員及家屬參加。是

次活動蒙書院聯誼會主席陳德有博士擔任榮譽領

隊，書院院長余濟美教授伉儷也一同參與。團友

早上往香港有機資源再生中心參觀，中午到雲泉

仙館享用精美齋宴。 

書院生活委員會活動——茶歇 
Activity of the College Life Committee – Tea Meeting 

為向教職同事提倡健康生活模式及推廣愉快工作間概念，書院生活委員會於 5 月 11 日在文怡閣再次舉辦「茶歇」活

動，讓同事在繁忙工作以外，喝一杯茶聊聊天，輕鬆一下。書院邀得生活委員會主席鄧亮生教授為活動作主持，簡介

欣賞中國茶的知識。 

A “Tea Meeting” was held on 11 May at the College Staff Common Room, to encourage teaching and administrative 
colleagues to relax for a moment in the busy daily work. College members were invited to join the tea break, where 
Professor Nelson L S Tang, Chairman of College Life Committee, was invited as the host to share some knowledge 
of Chinese tea appreciation. 

於香港有機資源再生中心留影 。 
Group photo at Hong Kong Organic Waste Recycling Centre. 

Dr CHATTERJEE Lipika Alok  藥劑學院講師 
Lecturer, School of Pharmacy 

程綺瑾教授 
Professor CHENG Qijin 

社會工作學系助理教授 
Assistant Professor, Department of Social Work  

徐嚴濱博士 
Dr CHUI Yim-pan 

計算機科學與工程學系講師 
Lecturer, Department of Computer Science and Engineering 

崔文東教授 
Professor CUI Wendong 

中國語言及文學系研究助理教授 
Research Assistant Professor, Department of Chinese Language and Literature 

Mr Alexander Markus KLING 語言學及現代語言系講師 
Lecturer, Department of Linguistics and Modern Languages 

梁潔婷女士 
Ms LEUNG Kit-ting  

社會工作學系講師 
Lecturer, Department of Social Work 

舒明德先生 
Mr Paul Joel SCHMIDT 

法律學院專業顧問 
Professional Consultant, Faculty of Law 

邵磊教授 
Professor SHAO Lei 

物理系研究助理教授 
Research Assistant Professor, Department of Physics 

夏慷蔚教授 
Professor XIA Kangwei 

物理系研究助理教授 
Research Assistant Professor, Department of Physics 

書院新成員 
New College Members 
歡迎以下教職員加入聯合書院： 

Our warm welcome to the following staff members who have joined United College recently: 

A tour to the Hong Kong Organic Waste Recycling Centre cum Wu Chuen vegetarian lunch was organised by the 
College Staff Association on 19 May 2018. The tour was well-received by members. Altogether 24 members and 
their families joined the tour. Dr Chan Tak-yau, Chairman of the College Staff Association, was the Honorary Leader 
of the tour. Professor Jimmy C M Yu, College Head, and Mrs Yu also participated in this activity. The group visited 
the Hong Kong Organic Waste Recycling Centre in the morning, and had an enjoyable lunch at Wun Chuen  
Vegetarian restaurant inside the temple. 
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書院膳堂管理委員會通告 
Notice from the College Canteen Management Committee 
書院膳堂管理委員會早前通過與現承辦商「開心軒有限公司」續約兩年，新合約由 2018 年 7 月 1 日起生效。 

The College Canteen Management Committee has approved to extend the catering contract with the present caterer, 
“Joyful Inn Ltd”, for a term of 2 years starting from 1 July 2018.  

由 2018 年 6 月 1 日起至 8 月 12 日暑假期間，書院膳堂的開放時間為： 
From 1 June to 12 August 2018, the opening hours of the College canteens will be as below: 
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學生飯堂 
Student Canteen 

星期一至六 

Monday-Saturday 
11:00 am – 8:00 pm 

星期日 Sunday 休息 Closed 

職員餐廳(聚賢軒) 
Staff Canteen 

星期日至五 

Sunday-Friday 

11:00 am – 2:30 pm 

5:00 pm – 9:00 pm 

星期六 Saturday 休息 Closed 

《聯合校友》第六十四期 
The 64th Issue of United Alumni Newsletter 
《聯合校友》第六十四期（2018 年 6 月號）經已出版，主題為「訪校友會永遠榮譽會

長張煊昌博士」。本院已寄發予書院同仁及全體校友，書院同仁也可透過網上版瀏覽

《聯合校友》： http://www.cuhk.edu.hk/uc/AlumniNewsletter。下期《聯合校友》出版

日期為 2018 年 9 月中旬，編輯委員會歡迎校友提供有關升學、就業等消息及相片，來

稿請以中文撰寫，並於 2018 年 7 月 31 日或之前電郵至 alumni-uc@cuhk.edu.hk。查詢

請致電 3943 8654 或 3943 1948 與本院陸敏兒女士或余慧儀女士聯絡。  

The 64th issue of United Alumni Newsletter (June 2018), with the theme on “Interview 
with Dr Thomas H C Cheung, Permanent Emeritus President of the United College 
Alumni Association”, has been distributed to all College members and alumni. The 
online version of United Alumni Newsletter is also available at http://www.cuhk.edu.hk/
uc/AlumniNewsletter. The Editorial Committee invites entries written in Chinese and 
photos from alumni for updates on any aspects of study, career, etc for September 
issue of the newsletter. Submissions can be sent by email to alumni-uc@cuhk.edu.hk 
on or before 31 July 2018. For enquiries, please contact Ms Amy M Y Luk at  
3943 8654 or Ms Maggie W Y Yu at 3943 1948. 

書院學術研討會贊助計劃報告  
Report on UC Conference Sponsorship Scheme  
於 2017 至 2018 年度聯合書院學術研討會贊助計劃的第二輪撥款中，書院贊助兩個學系/研究單位舉辦學術研討會，

詳情如下：  

In the second round allocation of the United College Conference Sponsorship Scheme 2017-2018, the College  
sponsored two departments/ research centres to organise conferences as follows: 

學系 / 研究單位 
Department / Research Centre 

會議日期 
Date of Conference 

會議名稱 
Name of Conference 

申請人 
Applicant 

吳多泰中國語文研究中心 
TT Ng Chinese Language  
Research Centre 

15 - 16/6/2018 第四屆方言語法博學論壇 
The 4th Inter-Regional Forum on Dialectal Grammar 

鄧思穎教授 
Professor TANG Sze-wing 

生物醫學學院 
School of Biomedical Sciences 

8 - 10/10/2018 

2018 年香港中文大學、德國馬普研究院及中國科學院 

廣州健康與醫藥研究院幹細胞與分子醫學聯合研討會 
2018 CUHK-Max Plank-GIBH Joint Symposium on 
Stem Cell and Molecular Medicine 

馮波教授 
Professor FENG Bo 


